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ناظر گمرکات هرمزگان  مطرح کرد ؛

اقتصـاد کیـش
سازمانآگهیها
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لزوم احیاء آیین نامه های قبلی واردات 

ناظــر گمرکات هرمزگان و مدیرکل گمرک شــهید 
رجایی دوشــنبه در این نشست خبری گفت: از سال 
۱۳۹۷بر اســاس یک آیین نامه جدیــد، مهلت ارائه 
اظهارنامه و نگهداری کالاهای وارداتی که در مجموع 
پنج ماه بود، به ســه ماه کاهش یافت و همین موضوع 

سبب جهش ناگهانی کالاهای متروکه شد.
حسین سعیدی افزود: در حالی که تا پیش از این آیین 
نامه تعداد کالاهای متروکه حدود یک هزار کانتینر در 
سال بود این رقم به حدود ۲ هزار کانتینر در ماه افزایش 

یافت.
وی تصریــح کرد: کاهش مهلت ارائــه اظهارنامه و 
نگهــداری کالا در محوطــه های بنــدری در زمان 
تصویب و تا مدتی کارایی داشــت اما اکنون به روند 
تولید و توزیع کالا در کشور ضربه می زند و لازم است 
وزارت صنعت، معدن و تجارت پیشنهاد بازنگری در 

این آیین نامه را ارائه دهد.
سعیدی ادامه داد: با توجه به روند امور اداری و بانکی، 
زمان عادی بــرای ارائه اظهارنامه های گمرکی بیش 
از ســه ماه است و مهلت فعلی کافی نبوده و موجب 
نارضایتی واردکنندگان کالا و همچنین دوباره کاری در 

فرآیندهای ترخیص کالا می شود.
این مقام گمرکی دربــاره دوباره کاری در فرآیندهای 
ترخیص کالا توضیح داد: از زمان ابلاغ آیین نامه جدید 
تا ســال ۱۴۰۱، تعداد ۱۰۵هزار و ۶۴۷ کانتینر کالا به 
طور مستقیم توسط گمرک بندر شهید رجایی ارزیابی 
و پس از صدور اظهارنامه، تحت عنوان کالای متروکه 
به اداره کل جمع آوری و فروش اموال تملیکی استان 

تحویل شد.
به گفته سعیدی پس از آن، صاحبان کالا با انجام مراحل 
اسنادی و بانکی برای پس گرفتن ۹۷هزار و ۱۰۸کانتینر 
کــه معادل نزدیک به ۹۲درصد از همین کانتینرها بود 

مراجعه کردند که طبق قانون به آنها برگشت داده شد.
ناظر گمرکات استان اظهار داشت:  پس از برگرداندن 
کالاها به واردکنندگان، باید تهیه اظهارنامه و ارزیابی و 
ســایر مراحل از اول انجام شود که چیزی جز دوباره 

کاری نیست.
این کارشــناس ارشد امور گمرکی تصریح کرد: البته 
گمرک موفق شده تقریبا تمامی کالاهای متروکه را با 
صدور اظهارنامه و ارزیابی ساماندهی کند و این پیشنهاد 
و درخواست تنها با انگیزه تسهیل روند تولید و توزیع 

کالا در کشور مطرح می شود.
ســعیدی یادآور شــد: البته چالش هایی مانند قطع 

دسترسی گمرک به ســامانه های بنادر و مشخصات 
کانتینرها در بدو ورود و نبود برنامه مدون بندری برای در 
اختیار گرفتن کانتینرها برای ارزیابی و صدور اظهارنامه 
شرایط دشواری را برای انجام وظیفه گمرک ایجاد کرده 
که انتظار می رود بنادر و دریانوردی نیز در این بخش ها 

تعامل و همکاری بیشتری داشته باشد.
مدیرکل اموال تملیکی هرمزگان نیز در این نشســت 
خبری ضمن تایید گفته های ناظر گمرکات هرمزگان 
اظهار داشــت: در واقع باید کالاهای متروکه را به دو 
قسمت متروکه واقعی و متروکه مرتبط با آیین نامه ها 

تقسیم کرد.
مهدی فتحی اظهار داشت: آیین نامه های قبلی تا حدود 
۲ ســال قبل و برای جلوگیری از تجمع کالا در بنادر 
کارآیی داشــتند اما در حال حاضر متروکه اعلام شدن 
کالاهایی که بسیاری از آنها مواد اولیه واحدهای صنعتی 
و یا خط تولید کارخانه ها هستند، به روند تولید ضربه 
وارد می کند و لازم است آیین نامه ها با توجه به شرایط 

جدید مورد بازنگری قرار گیرند.
وی خاطرنشان کرد: اداره کل اموال تملیکی استان نیز 
پا به پای گمرک و با بهره مندی از همکاری استانداری، 
سازمان بازرسی و دستورهای کارشناسی و فنی مقامات 
قضایی هرمزگان فرآیندهای قانونی متروکه سازی را 
انجام می دهد و آمار عملکرد و رتبه های کسب شده 
در شاخص های مختلف، تایید کننده کار بدون توقف 
در این حوزه است. به گفته فتحی با توجه به مشکلات 
نقل و انتقال ارز و مراحل امور بانکی فرصت سه ماهه 

برای ترخیص کالا کافی نیست.
این مسئول اقتصادی اظهار داشت: هرچند حدود ۱۰۵ 
هزار  کانتینر کالای متروکه به اموال تملیکی اعلام شده 
اما با توجه به اســترداد بیش از ۹۰ درصد کانتینرهای 
کالاها به صاحبانشان، می توان گفت تعداد کانتینرهای 

تحویل شده واقعی حدود ۸۵۰۰ کانتینر است.
وی متذکر شد: صاحبان کالا بعد از پس گرفتن کانتینرها 
علاوه بر این که باید تمامی مراحل قبلی را دوباره طی 
کنند، ۲ و نیم درصد ارزش کالا را نیز باید بابت کارهای 
انجام شده قبلی پرداخت کنند که همین رقم به قیمت 

تمام شده کالا اضافه می شود.
عملکرد و دستاوردها

در بخش دیگری از این نشست خبری ناظر گمرکات 
اســتان و مدیرکل اموال تملیکی به بیان دســتاوردها 
وعملکرد مجموعه های تحت مدیریت خود پرداختند.
ناظر گمرکات اســتان در این بخش اظهار داشت: از 
ابتدای امســال تاکنون حدود چهار میلیون تن کالا به 
ارزش یــک میلیون و ۱۵۶ هــزار و ۴۷۱ میلیارد ریال 
و ارزش دلاری هفــت میلیــارد دلار کالا از گمرکات 
هرمزگان به کشور وارد شده که نسبت به مدت مشابه 

سال قبل ۱۳ درصد افزایش داشته است.
سعیدی بیشــترین کالاهای وارداتی را برنج، الکترود 
زغالی و گوشت اعلام کرد که کالاهای اساسی با وزن 
۲ میلیــون و ۲۰۱ هزار تن در صدر واردات گمرکات 

استان قرار دارد.
وی ادامه داد: از ابتدای سال تا پایان مرداد ماه ۱۴۰۱ تعداد 
۶۲ فقره پرونده قاچاق کالا  توسط مرزبانان اقتصادی  

تشکیل شد رشد ۱۱۴ درصدی را نشان می دهد.
مدیرکل جمع آوری  و فروش اموال تملیکی استان نیز 
در این بخش گفت: مجموع اظهارنامه های سال گذشته 
ارسال شــده از گمرک برای اموال تملیکی طی سال 
گذشــته ۱۴۶۲ فقره بود اما در پنج ماهه ۱۴۰۱ بیش از 
۱۶۰۰ اظهارنامه به دست ما رسیده است و با اقدامات 
جهادی که صورت گرفته نشان می دهد در این مدت 
کار شــتاب بیشتری گرفته است و از این تعداد حدود 
۶۰۰ پرونده تاکنون تعیین تکلیف شده است که حدود 
۱۹۰۷ کانتینر اســت و سال گذشته نیز ۱۳۱۶ کانتینر 

تعیین تکلیف شد.
 فروش ۹هزار میلیارد ریال کالای متروکه

فتحی خاطرنشــان کرد: در پنج ماهه نخست امسال ۹ 
هزار میلیارد ریال  فروش در کالاهای متروکه داشتیم 
که نســبت  به مدت مشابه سال قبل ۴۰۰ درصد رشد 
داشته است و کل فروش سال گذشته نیز بیش از هفت 

هزار میلیارد ریال بوده است.
به گفته وی از ابتدای امسال تاکنون  ۸۲۲ تن کالای مضر 

سلامت نیز منهدم شده است.

        اقتصــاد کیــش -    ناظر گمرکات 
هرمزگان و مدیرکل اموال تملیکی این استان 
در یک نشست خبری مشترک ضمن تشریح 
برخی چالش ها در حوزه ترخیص کالاهای 
اساســی و متروکه بر ضــرورت احیاء و 
بازگشــت به آیین نامه های گمرکی قبلی در 

حوزه واردات تاکید کردند.

رویکرد اشتغال مبتنی بر فعالیت های 
دولتی باید تغییر یابد

اقتصاد کیش-  نماینده ولی فقیه در هرمزگان با اشــاره به دل  نگرانی در خصوص 
هماهنگی بین دستگاه های متولی اشتغال در استان، گفت: رویکرد اشتغال مبتنی بر 
فعالیت های دولتی بســیار اشــتباه بوده و باید این فرهنگ را تغییر داد؛ چرا که امکان 

اشتغال تمام 
حجت الاســلام محمد عبادی زاده در نشســت شــورای هماهنگی دستگاه های 
زیرمجموعه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در استان هرمزگان که با حضور معاون 
توســعه کار آفرینی و اشــتغال این وزارت خانه برگزار شد، افزود: یکی از مهم ترین 
دغدغه های مردم و رهبر معظم انقلاب، اشتغال است و امیدوارم در دولت سیزدهم 

اقدام های بزرگی در این رابطه رقم بخورد.
وی با اشاره به اینکه تمام دستگاه ها و اقشار مختلف جامعه باید برای تغییر فرهنگ کار 
به میدان بیایند، ابرازداشت: باید این اندیشه در میان جوانان ایجاد شود که مقصود از 

کار، تنها کار دولتی نیست.
امام جمعه بندرعباس، با اشاره به اهمیت تقویت و توسعه مشاغل خانگی، تصریح 
کرد: مشاغل خانگی ظرفیت بسیار خوبی برای ایجاد اشتغال و خلق سرمایه محسوب 

می شوند.
وی با بیان این نکته که هرمزگان از دیرباز به کشورهای همسایه و حاشیه خلیج فارس 
خدمات ارائه می کرد، ادامه داد: باید زمینه ای فراهم شود که هر خانه در استان به یک 
کارخانه به خصوص در حوزه صنایع دستی تبدیل شود؛ چراکه می توانند نقش بسیار 

مهمی در حوزه اشتغال استان ایفا کنند.
نماینده ولی فقیه در هرمزگان، با اشاره به چالش های حوزه صنایع دستی هرمزگان، 
یادآورشد: فرهنگ اشتباه کار در هرمزگان از جمله مواردی بوده که باعث شده است، 

مردم استان از فعالیت های اقتصادی مرتبط با صنایع دستی فاصله بگیرند.
حجت الاسلام عبادی زاده تشریح کرد: نهادهای آموزشی و علمی باید مهارت هایی 
که در هرمزگان وجود دارد و مربوط به فرهنگ و تمدن اســتان بوده را به نســل های 

آینده منتقل کنند.
وی، عرضه محصولات صنایع دســتی را یکی از مهم ترین چالش های اشتغال خرد 
هرمزگان دانســت و گفت: اگر بتوان بازاری در خارج از کشــور را با کمک سازمان 
صنعت، معــدن و تجارت ایجاد کرد، زمینه بــرای صادرات محصولات فرهنگی 

هرمزگان ایجاد می شود.

نماینده ولی فقیه در هرمزگان :

اقتصاد کیش-    سرپرست راه آهن هرمزگان گفت: مقرر است اولین قطار ترانزیت 
حامل زغال سنگ از روسیه وارد بندرعباس می شود. 

 حمید گوگوچانی با بیان اینکه در حال حاضر کریدور ریلی جهت انتقال بار از روسیه 
به بندرعباس فعال است افزود:  درخواست ترانزیت یک و نیم میلیون تن زغال سنگ 
از روسیه برای هند و پاکستان ارسال شده و قرار است تا پایان شهریورماه سال جاری 
این محموله در بندرعباس تخلیه و با کشتی به هند و پاکستان ارسال شود. وی اظهار 
داشــت: ماه گذشــته قطار ترانزیتی حامل بار  با ۴۰ واگن از روسیه به بندرعباس وارد 
شد. گوگوچانی ۷۵ از تخلیه ترانزیت ریلی کل کشور در بندرعباس اعلام کرد و اظهار 
داشت: ترانزیت و بارگیری در ۵ ماهه نخست سال جاری با رشد ۱۵۵ درصدی همراه 

بوده و حجم جابجایی مسافر با رشد ۷۷ درصدی همراه شد.
پیش بینی طرح اتصال بندر شهید رجائی به جزیره قشم در طرح جامع راه آهن 

بندرعباس
سرپرست راه آهن هرمزگان اتصال خط ریلی بندرعباس به قشم  گفت: کارهای اولیه این 
موضوع از قبیل مطالعه و مشاوره نیز توسط منطقه آزاد قشم صورت گرفته و طرح نهایی 
داده شده و همچنین  پایه های ثابت پل در بندر پهل نیز نصب شده است. گوگوچانی  ادامه 
داد: این موضوع در طرح جامع راه آهن بندرعباس گنجاندیده و در طرح جامع راه آهن 
بندرعباس پیش بینی شده است. گوگوچانی این را هم اضافه کرد هدف از اجرای این 
پروژه اتصال بندر کاوه به منظور رشد و ارتقا بحث باری دانست. وی با اشاره به اینکه 
شرکت ساخت و بخش خصوصی هر دو در چنین موضوعاتی پای کار بوده و هستند، 
اضافه کرد: تا پایان سال جاری برخی مراکز بار همچون شرکت آلومینیوم المهدی به 

خطوط ریلی متصل می شوند.
ایجاد خط تراموا در بلوار ساحلی بندرعباس

سرپرســت راه آهن هرمزگان به قابلیت ایجاد خط تراموا در بلوار ساحلی برای رونق 
گردشگری ، تسهیل دررفت و آمد و امکان ایجاد و اتصال قطار حومه ای به شهرک 
علوی  سخن گفت و افزود: متأسفانه اکثریت بندرعباس را فقط شهر صنعتی می بینند 
نباید بر روی این شهرستان  اقتصادی فقط صنعتی دید بلکه باید برای هر پروژه پیوست 
گردشگری در آن دیده شود. گوگوچانی ادامه داد: این موضوع در طرح جامع راه آهن 
بندرعباس دیده خواهد شــد ویکی از اهداف ما در این طرح پیشنهاد اتصال شهرک 
علوی به ریل است و در این برنامه همچنین اتصال مسیر بندرعباس به میناب یا جاسک 

را مد نظر داریم که نیاز به همراهی تمامی دستگاه های اجرایی برای عملی شدن دارد.
سیر پرونده قضایی پیمانکار

سرپرست راه آهن هرمزگان در خصوص طراحی میدان ورودی ایستگاه راه آهن که قرار 
بود در سال ۹۵ به سرانجام برسد گفت:پروژه احداث میدان در ورودی ایستگاه راه آهن 
بندرعباس و سایر اهداف این طرح با اختلاف پیمانکار و کارفرما تاکنون بی نتیجه مانده 
است،این موضوع در حال سیر قضایی است. وی یادآور شد: این اطمینان را به مردم 

می دهم که پس از صدور رأی تا ۵ ماه این پروژه را به اتمام برسد.
افزایش میزان سرقت ها

مدیرکل راه آهن هرمزگان در ادامه سخنان خود  از افزایش میزان سرقت ها در خطوط 
و تأسیسات و تجهیزات برقی مطالبی عنوان کرد که تاکنون منجر به حادثه نشده است 
و از طریق پلیس راه آهن نظارت مستمری در طول خطوط وجود دارد.وی در رابطه با 
واگن ها حمل خودرو، گفت:در مسیر بندرعباس به تهران روزانه یک واگن برای حمل 
خودرو با ظرفیت ۱۰ خودرو وجود دارد که متقاضی زیاد است و شاید همین موضوع 
باعث طولانی شدن انتظار برای نوبت شود و در تلاشیم این موضوع را مدیریت کنیم تا 
زمان کمتری شهروندان در صف صدور بلیت حمل خودرو باشند. وی از  کسری منابع 
انسانی این اداره کل سخن به میان آورد  که بخشی از نیاز بخش عملیاتی را سال گذشته 
برطرف شده است . این مقام مسئول  با اشاره به اشتغال حدود هزار و ۸۷۵ پرسنل در 
این اداره اظهار امیدواری کرد سال جاری و سال آینده با برگزاری آزمون استخدامی در 

سایر بخش ها نیز کمبود خود برطرف شود.
اداره کل راه آهن هرمزگان با واقع شدن در سه استان یزد، کرمان و هرمزگان از خروجی 
سوزن ایستگاه اضطراری ۲۶ تا بندرعباس ، فعالیت خود را از سال ۱۳۶۸ آغاز نموده 
و در ۲۶ اسفندماه ۱۳۷۳ به بندرعباس متصل شد. مهم ترین ایستگاه های این اداره کل 
ایستگاه مانوری ،انشعاب ، تزرج ، گل گهر، سیرجان و خاتون آباد است. راه آهن منطقه 
هرمزگان بخش هایی از استان یزد، بخش هایی از استان کرمان و استان هرمزگان را در 
بر می گیرد که ۶۱۲ کیلومتر دو خطه را از خروجی بافق تا هرمزگان در بر می گیردو با ۲۵ 
ایستگاه فعال حدود ۱۵ درصد سهم شبکه ریلی در حوزه بار کشور را شامل می شود.

قابلیت ایجاد تراموا در بلوار ساحلی 
بندرعباس 

مدیرکل راه آهن هرمزگان خبر داد:

اقتصاد کیش-  معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی 
در حاشیه افتتاح نمایشگاه صنایع دستی و جاسک گفت: ظرفیت های صنایع دستی ریشه 

در هویت هر قومی دارد. 
مریم جلالی در بازدید از ظرفیت های میراث فرهنگی شهرستان میناب، با بیان این مطلب 
گفت: وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی در دور جدید و با حمایت ها 
و دوراندیشی وزیر میراث فرهنگی، عزمش را برای سه حوزه، فرهنگی، اجتماعی و 

اقتصادی برای نگهداری از میراث فرهنگی و توسعه گردشگری جزم کرده است.
معاون صنایع دستی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی با اشاره به اینکه 
استان هرمزگان دارای ظرفیت های بی نظیری در حوزه میراث فرهنگی، گردشگری و 

صنایع دستی است، افزود: ظرفیت های صنایع دستی ریشه در هویت هر قومی دارد.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه ۹۸ درصد صنعتگران هرمزگان بانوان هستند ما را وادار 
می کند که برنامه ریزی ویژه ای متناسب با خود محصول، تولیدکنندگان، هویت و اقلیم 

منطقه انجام دهیم.
جلالی با بیان اینکه صنایع دستی یک زنجیره تأمین ارزش دارد، بیان کرد: از لحظه خلق 
محصول تا مصرف ازجمله تهیه مواد اولیه، اجرا، بسته بندی و بازاریابی، این چرخه 

مرتب باید بچرخد و برنامه های ما برای لحظه خلق محصول تا لحظه مصرف است.
معاون صنایع دســتی وزارت میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی تأکید کرد: 
خوشبختانه صنایع دستی استان هرمزگان کاربردی است، تزئینی نیست که در ویترین 

خانه ها گذاشته شود که یک برنامه ریزی ویژه برای خلق ارزش خواهد داشت.

صنایع دستی هرمزگان کاربردی 
است نه تزئینی

معاون صنایع دستی کشور در هرمزگان:

 14طرح عمرانی و اقتصادی
 در بندرخمیر به بهره برداری رسید 

اقتصاد کیش-  همزمان با پنجمین روز از هفته دولت؛ ۱۴ طرح عمرانی و اقتصادی 
به ارزش بیش از ۳۴۷ میلیارد ریال با حضور معاون سیاسی امنیتی استاندار هرمزگان 

در بندرخمیر به بهره برداری رسید. 
فرماندار بندرخمیر عصر یکشــنبه در حاشیه بهره برداری از این طرح ها گفت: این 
طرح ها در حوزه توســعه و تجهیز برق، ورزش، خدمات درمانی، عمران شهری و 

اقتصادی بوده است.
میرهاشم خواستار افزود: در این روز چهار طرح شهرداری در بندرخمیر شامل سه 
طرح زیرساختی و یک طرح ورزشی با هزینه ۷۸ میلیارد و ۴۰۰ میلیارد ریال به بهره 

برداری رسید.
وی بیان داشت: زیرسازی، جدول گذاری، آسفالت و پیاده رو سازی معابر شهرک 
المهدی، خاکبرداری، قیرپاشــی و آسفالت، جدول گذاری و پیاده روسازی خیابان 
مولوی و همچنین اجرای عملیات قیرپاشی و روکش آسفالت خیابان شهدا و خیابان 
شهدا تا حسینیه حضرت ابوالفضل از جمله طرح های زیرساختی شهرداری رویدر 

است.
فرماندار بندرخمیر اظهارداشــت: همچنین احداث زمین چمن مصنوعی محله ای 
شوادان شامل تسطیح و آماده سازی زمین، بتن ریزی، اجرای سکو تماشاگر و تهیه 
و نصب چمن مصنوعی محله ای شوادان از جمله طرح های ورزشی این شهرداری 

بوده است.
خواستار همچنین به طرح های برق بندرخمیر در این روز اشاره کرد و گفت: بهره 
برداری از ۲۵ دستگاه پست برق، ۱۳۶ چراغ روشنایی معابر و توسعه ۱۴ کیلومتر طول 
شبکه در مجموع با هزینه ۱۱۱ میلیارد ریال از جمله طرح ها در حوزه برق بوده است.

وی در آیین بهره برداری از طرح های ورزشی بخش رویدر بندرخمیر گفت: احداث 
زمین چمن مصنوعی محله ای روستاهای رودبار، کرویه و دهنو رویدر و همچنین  
تجهیز و روشــنایی زمین ورزشی بناب در مجموع با هزینه ای افزون بر ۵۰ میلیارد 

ریال از جمله این طرح های ورزشی در بخش رویدر بوده است.
نماینده عالی دولت در شهرســتان بندرخمیر یادآورشد: بازارچه ملوانی بندرپل نیز 
از دیگر طرح های بندرخمیر اســت که با زیربنای ۴۲۰ مترمربع در ۱۱ غرفه ایجاد 

شده است.
وی ادامه داد: این طرح اقتصادی توســط بخش خصوصی احداث و اعتباری برابر 
با ۲۵ میلیارد ریال هزینه در برداشته است و برای ۲۲ نفر به صورت مستقیم اشتغال 

ایجاد کرده است.
فرماندار بندرخمیر اضافه کرد: در پنجمین روز از هفته دولت پایگاه اورژانس ۱۱۵ 

بندرپل با هزینه ای برابر با ۸۳ میلیارد ریال افتتاح و به بهره برداری رسید.
وی گفت: ساختمان این پایگاه به همت خیر این شهر »محمد طیب ملایی« و تعاونی 

لاندیگرافت داران بندرپل و لافت ساخته شده است.
خواستار اضافه کرد: همچنین تجهیزات و یک دستگاه آمبولانس این پایگاه از محل 

اعتبارات دانشگاه علوم پزشکی تامین شده است.
وی ابرازداشــت: با افتتاح و راه اندازی این پایگاه امدادی، دسترسی مردم بندرپل به 
فوریت های پزشکی آسان تر و سرعت خدمات رسانی به آنان افزایش خواهد یافت.

 همزمان با پنجمین روز از هفته دولت؛ 

طرح تامین آب پایدار 12 روستا در شهرستان  سیریک 
افتتاح شد

اقتصاد کیش-   همزمان با پنجمین روز 
از هفته دولت؛ طرح آبرسانی به ۱۲ روستا 
و یک بخش بمانی شهرستان سیریک با 
حضور مهدی دوستی استاندار هرمزگان 
و با دســتان پرمُهر مادر گرانقدر شهید 
حســن زارعی، مورد بهره برداری قرار 

گرفت. 
در حاشــیه بهره بــرداری از این طرح 
مهم آبرســانی گفت: امروز در پنجمین 
روز از هفته دولت توفیقی شــد که یک 
طرح آبرسانی بسیار مهم در بخش بمانی 
ســیریک که به لحاظ تامین آب و میزان 
سرانه آبی مردم آن دچار مشکل بودند، 

مورد بهره برداری قرار گیرد.
مهدی دوســتی افزود: اعتبار این طرح 
۱۵۰ میلیارد تومان بود که بواسطه اجرای 
آن ۱۲ روســتا و یک شهر )کوهستک( 
سیریک با جمعیتی افزون بر ۱۱ هزار نفر 
از نعمت آب آشامیدنی پایدار بهره مند 

شدند. 

وی بیان داشــت: خوشبختانه با اتفاق 
مبارک و خوبی که امروز افتاد؛ مشــکل 
تامین آب مردم منطقه بمانی ســیریک 

مرتفع شد.
استاندار هرمزگان اظهار داشت: تلاش 
می کنیم با استفاده از اعتبارات سفر رییس 
جمهور به استان هرمزگان، تا دهه فجر 
هم بخش دیگری از مشکل تامین آب 

منطقه سیریک را مرتفع کنیم.
وی ادامه داد: این رویکرد و سیاســت 
آبرسانی به روســتاها و مناطق محروم 
منطقه ســیریک به عنــوان »پرچالش 
ترین شهر آبی اســتان« همچنان ادامه 
خواهد یافت و تا زمانی که مشکل تامین 
آب تمامــی منطقه را حل نکنیم از پای 

نخواهیم نشست.
دوســتی همچنین به دیگر طرح های 
افتتاحی سیریک در این روز اشاره کرد 
و گفت: امروز همچنین یک مرکز تکثیر 
لارو میگو مورد بهره برداری قرار گرفت 

و پس از آن نیز فاز نخست طرح پرورش 
ماهیان دریایــی در قفس بندرکلاهی 
افتتاح شــد که می تواند سالانه ۳۰۰ تن 

ماهی تولید کند.
اســتاندار هرمزگان ادامه داد: این طرح 
با اجرای یکهزار و متر خط انتقال برق، 
یکهزار و ۴۰۰ متر جاده دسترســی، ۲ 

حلقه چاه عمیــق با دبِی ۶۰ لیتر برثانیه 
معادل پنج هــزار و ۲۰۰ مترمکعب در 
شــبانه روز و ۳۱ کیلومتر خط انتقال به 
سرانجام رسید تا یادگار دولت سیزدهم 
و عملی شــدن مصوبه سفر استاندار در 

شهرستان سیریک شود.

ظرفیت بندر تخصصی منطقه ویژه اقتصادی 
پارسیان  به 4.۵ میلیون تن می رسد

اقتصاد کیش-  مدیرعامل منطقه ویژه 
اقتصادی پارسیان گفت: ظرفیت تخلیه 
و بارگیــری بزرگترین بندر تخصصی 
صنایع معدنی و پتروشیمی کشور به ۴.۵ 

میلیون تن در سال رسید. 
ســید علی اصغر علامه ضمن تبریک 
به مناســبت فرارســیدن هفته  دولت و 
گرامیداشت یاد و خاطره  شهیدان باهنر 
و رجایی بیان کرد: هفته دولت فرصتی 
برای نمایــش دســتاوردهای دولت 

مردان و تلاش های انقلاب اســلامی 
در راســتای خدمات رسانی به مردم و 
محرومیت زدایی در مناطق محروم است. 
وی عنــوان کرد: دولــت مردان تلاش 
می کنند تا با بهره گیری از ظرفیت های 
موجود داخلی شرایط مناسب اقتصادی، 
صنعتی را برای افزایش شــاخص های 
اقتصادی و رفاه اجتماعی و معیشتی مردم 
شریف ایران اسلامی فراهم کنند. در این 
ســال ها کوشش شــد تا در شهرستان 
پارســیان غربی ترین نقطه از اســتان 
هرمزگان ظرفیت های صنعتی و نفتی 
به یک فرصت در راســتای محرومیت 

زدایی تبدیل شود.

علامه خاطرنشــان کرد: در این راســتا 
ظرفیت بندری مناســبی در شهرستان 
پارســیان وجود داشــت که با سرمایه 
گذاری سازمان توسعه و نوسازی معادن 
و صنایع معدنی ایران بندری با ظرفیت 
تخلیه و بارگیری ۴۰ میلیون تن مواد اولیه 
و محصولات تولیدی در افق بلند مدت 
با هــدف واردات مواد اولیه و صادرات 
محصــولات تولیــدی در منطقه ویژه 
اقتصادی پارسیان و مناطق ویژه همجوار 
در استانهای بوشهر، فارس و سایر نقاط 
کشورفراهم شود. وی با بیان اینکه اسکله 
شماره پنج بندر پارسیان سال ۱۳۹۹ مورد 
بهره برداری قرار گرفت، بیان کرد: اسکله 

شماره پنج با هدف تخلیه و بارگیری مواد 
اولیه آلومینیوم جنوب مورد بهره برداری 
قــرار گرفت. ظرفیت این اســکله ۱.۲ 

میلیون تن مواد فله است.
مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی پارسیان 
بــا تاکید بر اینکه احداث پروژه بندر در 
منطقه ویژه اقتصادی پارسیان یک طرح 
ملی اســت، تصریح کرد: اسکله های 
شماره هفت و هشت این بندر با ظرفیت 
تخلیه و بارگیری ۳ میلیون تن کالا آماده 
بهره برداری اســت. که ان شالله شاهد 

افتتاح رسمی این پروژه خواهیم بود.
وی اعتبار احداث اســکله های هفت و 

هشت را ۳۰ میلیون یورو عنوان کرد.

مدیرعامل منطقه ویژه اقتصادی پارسیان:


